

image not found or type unknown



Publication of an anthology on the subject "The Jewish population of the region Bucklige Welt – Wechsel"

in German:

Herausgabe eines Sammelbands zum Thema „Die jüdische Bevölkerung der Region Bucklige Welt – Wechselland“

Project

Description

“As if we had never existed” - Jews in the Lower Austrian region Bucklige Welt/Wechselland. Over the past two years, the history of the Jewish population in 26 communities in the region from the second half of the 19th century to their persecution, expulsion and murder in the years 1938 to 1945 has been researched in the research project “The Jewish population of the Bucklige Welt - Wechselland region”. A twenty-member research team has conducted meticulous research and numerous interviews with contemporary witnesses who are still alive. The planned book project is intended to present the results of the research to a regional public as well as a supra-regional expert public. The book will be realized in cooperation with the Kral Verlag and is conceived as an anthology. The articles on the history of the Jews in the 26 communities of the region are vividly supplemented with original documents, historical photographs and excerpts from autobiographical memories. The book is to be published in February 2019 as part of the Lower Austrian Provincial Exhibition.

in German:

„Als ob es uns nie gegeben hätte“ – Jüdinnen und Juden in der niederösterreichischen Region Bucklige Welt/Wechselland. In dem Forschungsprojekt „Die jüdische Bevölkerung der Region Bucklige Welt – Wechselland“ wurde nun in den vergangenen zwei Jahren die Geschichte der jüdischen Bevölkerung in 26 Gemeinden der Region von der zweiten Hälfte des 19. Jahrhunderts bis zur deren Verfolgung, Vertreibung und Ermordung in den Jahren 1938 bis 1945 erforscht. Ein zwanzigköpfiges Forscherteam hat akribisch recherchiert sowie zahlreiche Interviews mit noch lebenden ZeitzeugInnen geführt. Mit dem geplanten Buchprojekt sollen die Forschungsergebnisse sowohl einer regionalen Öffentlichkeit als auch einer überregionalen Fachöffentlichkeit präsentiert werden. Das Buch wird in Zusammenarbeit mit dem Kral Verlag realisiert und ist als Sammelband konzipiert. Die Beiträge über die Geschichte der Jüdinnen und Juden in den 26 Gemeinden der Region werden mit Originaldokumenten, historischen Fotografien und Auszügen aus lebensgeschichtlichen Erinnerungen anschaulich ergänzt. Das Buch soll im Februar 2019 im Rahmen der niederösterreichischen Landesausstellung publiziert werden.

Applicant

Tourist Association Bucklige Welt

in German:

Verein Tourismus Bucklige Welt

Website

<http://www.buckligewelt.at>

Location

Austria | [show on map](#)

Approved

19 Nov 2018

Category

book

Type

Commemoration / remembrance

Funding

National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or completeness of the information provided.